



**Organization for Security and Co-operation in Europe
High Commissioner on National Minorities**

The Hague, 16 July 2009

**Mr. Oleg Orlov,
Chairman of the Council,
Human Rights Center Memorial,
MOSCOW**

Dear Mr. Orlov,

I have learned, with deep sadness, of the tragic death of your colleague, Natalya Estemirova.

Although I did not have the chance to meet her in person, I admired the courage, professionalism and humanity with which she approached her uneasy, but important tasks. The assassination of Natalya Estemirova is a grievous loss for the Human Rights Center Memorial, for Russia and for the international community as a whole.

Unfortunately, Natalya Estemirova's premature passing will, first and foremost, affect residents of the Chechen Republic, whose dignity and rights Ms. Estemirova defended with perseverance and bravery. Our continuing concern for the fate of the people Natalya worked so tirelessly to protect and the international community's attention to the situation in the North Caucasus will be the most fitting tribute to her memory. As High Commissioner on National Minorities, I will increase efforts in this direction.

I kindly ask you to convey my condolences to the family and friends of Natalya Estemirova.

Yours sincerely,

**Knut Vollebaek
OSCE High Commissioner on National Minorities**



Организация по безопасности и сотрудничеству в Европе
Верховный комиссар по делам национальных меньшинств

Гаага, 16 июля 2009г.

Г-ну Орлову Олегу Петровичу,
Председателю Совета
Правозащитного центра "Мемориал"
МОСКВА

Уважаемый г-н Орлов!

С глубоким прискорбием узнал о трагической гибели Вашей коллеги, Натальи Эстемировой.

Хотя я лично не был знаком с ней, меня всегда восхищали мужество, профессионализм и человечность, с которой она подходила к своей нелегкой, но такой важной работе. Убийство Натальи Эстемировой – невосполнимая утрата для Правозащитного центра "Мемориал", для России и для всего международного сообщества.

К сожалению, преждевременный уход из жизни Натальи Эстемировой больше всего отразится на жителях Чеченской Республики, чье достоинство и права г-жа Эстемирова отстаивала. Лучшей памятью о погибшей будет наше участие в судьбе простых людей, которых неутомимо защищала Наталья, а также внимание международного сообщества к ситуации на Северном Кавказе. В качестве Верховного комиссара по делам национальных меньшинств буду прилагать усилия в этом направлении.

Прошу передать мои искренние соболезнования родным и близким Натальи Эстемировой.

С уважением,

Кнут Воллебек,
Верховный комиссар ОБСЕ по делам национальных меньшинств